

## Assessing and Rewarding Measures of Star Enterprise and High-Quality Enterprise

In accordance with *Several Opinions of Office of CPC Committee of Huzhou City and Office of Government of Huzhou City Concerning Accelerating Industrial Economy Development (Huweiban[2008] No 3)* and in order to steadily propel industry expansion project, namely to guide enterprises to develop in a new industrialization road, to encourage enterprises to expand and upgrade, to quicken industrial innovation and to build an innovative manufacturing base, this measures is formulated.

### 1. Objectives

By year 2011, it is strived to have a batch of Star Enterprises with annual revenue more than 10 billion or 5 billion Yuan. And also, it is strived to have a batch of High-quality Enterprises which are highly-profitable, innovative, competitive, cost-efficient and energy-saving.

2. Principles  
Dynamic management with selection and competitiveness.

### 3. Criterion

The criterion of Star Enterprises and High-quality Enterprises shall be updated every year and announced at the beginning of each year.

### 4. Assessing measures

(1) Municipal Star Enterprises: after application of certain enterprises which meet the criterion, assessment of municipal assessment committee and approval of assessment leader group, the final list shall be announced by the municipal government.

(2) Municipal High-quality Enterprises: after application of certain enterprises which meet the criterion, the competent authority in charge of industrial economy of each district or county shall carry out pre-assessment and report the first 10 enterprises to the Economic and Trade Commission. In June every year, a assessment group composed of Economic and Trade

Commission, Statistic Bureau, Environmental Protection Bureau, Taxation Bureau, Finance Bureau(Local Tax Bureau), Bureau Of Land And Resources, Technology Bureau, Work Safety Supervision Bureau and other relevant departments shall assess and provide score accordingly. About 30 enterprises shall be shortlisted according to the score and reported to the municipal government.

The assessing and approval of Municipal High-quality Enterprises shall be conducted in a shift of every three years; in very year, there are about 30 enterprises to be selected. Meanwhile, if there is any environmental or safety accident (one death or three seriously injured) happened during the three-year valid term of the title or other illegal conduct like not meet the requirement of energy-efficiency and pollution-reducing, the title of Municipal High-quality Enterprises shall be cancelled.

#### 4. Awarding measures

##### (1) Municipal Star Enterprises

1) Awards to enterprise management: the major management shall be granted the title of Municipal Star Entrepreneur; meanwhile, the major management who received the title for the first time shall be awarded for 300,000 Yuan.

2) Award for sales revenue: the sales revenue shall be referred to sales revenue within the city after assessment by municipal assessment team. If the sales revenue amounts to 3 billion, the award is 500,000 Yuan; another 500,000 Yuan shall be awarded for each 500,000,000 Yuan "step"; cumulative award shall be granted if the sales revenue exceeds more than two "steps"; if the sales revenue reached 5 billion, an extra award of 1 million shall be granted.

3) Awards on contribution of VAT and income tax of manufacturing industry to the fiscal revenue. Award amount of the Star Enterprise on contribution to the fiscal revenue = VAT & income tax of the Star Enterprise of the year / VAT & income tax of all the Star Enterprise of the year X awarded

amount ( Unit: 10,000 Yuan).

(2) Municipal High-quality enterprises: the major management of the enterprises shall be granted with the title of Excellent Entrepreneur; meanwhile, the major management who received the title for the first time shall be awarded for 100,000 Yuan

(3) the award expenses to enterprises within the city shall be covered by the municipal fiscal budget; the award expenses to enterprises within the county level shall be covered by the county fiscal budget.

#### 5. Miscellaneous

(1) During the assessment process of Municipal Star Enterprise and High-quality Enterprise, the enterprises shall provide relevant materials based on facts. In case of any fraud, the qualification of the enterprises shall be cancelled.

(2) The statistics and relevant analysis of municipal Star Enterprises and High-quality Enterprises shall be preserved and reported timely and accurately.

This assessing and rewarding measures shall be explained by economic commission of Huzhou city.

## 湖州市明星企业和优质企业考核奖励办法

根据《中共湖州市委办公室、湖州市人民政府办公室关于加快工业经济发展的若干意见》(湖委办〔2008〕3号),为进一步扎实推进工业培大育强工程,引导企业走新型工业化道路,鼓励企业做大做强做优,加快工业创新创业步伐,着力打造先进制造业基地,特制定本考核奖励办法。

### 一、培育目标

到2011年,力争培育一批年营业收入超100亿元和年营业收入超50亿元的明星企业;着力培育一批效益好、创新能力强、市场竞争力强、资源占用少、节能降耗减排显著、社会贡献度高的优质企业。

### 二、培育原则

有进有出、动态管理、择优培育、促进竞争。

### 三、认定标准

每年对市明星企业和优质企业认定标准作修订完善,并在年初公布。

### 四、考核办法

(一)市明星企业:由符合认定标准的企业申报,经市明星企业考核组考核评定,市明星企业评定确认领导小组通过,报经市政府公布。

(二)市优质企业:由符合认定标准的企业申报,经各县区工业经济主管部门初审后,将各县区前十名企业报市经

委；每年6月，由市经委会同市统计局、环保局、国税局、财政（地税）局、国土资源局、科技局、安监局等有关部门组成考核组进行审核评分，并按得分多少为序认定30家左右企业，报经市政府公布。

市优质企业考核确认以三年为一个周期，每年认定30家左右，三年共计90家左右。同时，经认定的优质企业在三年有效期内若发生环保、生产安全事故（造成一人死亡或三人以上重伤的事故）或其他违法事件，以及节能减排未达标的，取消其市优质企业称号。

#### 四、奖励措施

##### （一）市明星企业：

1、企业主要经营者奖励：授予市明星企业家称号，对首次获得市明星企业家称号的企业主要经营者奖励30万元。

2、销售收入规模奖励：销售收入规模指经市考核组考核认定的市内营业收入，当年达到30亿元的奖励50万元；每上一个逢5亿元台阶的再奖励50万元，超过两个及以上台阶可累计奖励；达到50亿元的再加奖100万元。

3、制造业增值税、所得税对当年财政新增贡献的奖励：  
某明星企业财政贡献增长奖励额=该明星企业当年制造业新增上缴的增值税和所得税÷市本级明星企业当年新增上缴的增值税和所得税之和×可奖励总额（单位：万元）。

（二）市优质企业：授予市优质企业主要经营者市优秀企业家称号，对首次获得市优秀企业家称号的企业主要经营者

奖励 10 万元。

(三)市区企业的奖励经费，由市财政列支；各县企业的奖励经费，由县财政列支。

#### 五、其他事项

(一)企业在参与市明星企业和优质企业考核中，应实事求是、如实申报并提供相关资料，如弄虚作假、虚报数据，一经查实，则取消其资格。

(二)市明星企业和优质企业必须认真做好统计工作，及时、准确地上报统计数据和分析。

本考核奖励办法由湖州市经济委员会负责解释。